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0982學期學期  課程基本資料課程基本資料

系所系所  / 年級年級 外文系  4年級 課號課號  / 班別班別 46U00008 / A

學分數學分數 2學分 選選  / 必修必修 選修

科目中文名稱科目中文名稱 西洋文學概論 科目英文名稱科目英文名稱 Introduction to Western Literature

主要授課老師主要授課老師 哈傑夫 開課期間開課期間 一學年之下學期

人數上限人數上限 81 人 已選人數已選人數 80人

起始週起始週  / 結束週結束週  / 上課地點上課地點  / 上課時間上課時間

第1週 / 第18週 / A113 / 星期3第05節 
第1週 / 第18週 / A113 / 星期3第06節 

請各位同學遵守智慧財產權觀念；請勿非法影印。

教學綱要教學綱要

一、教學目一、教學目
標標 (Objective)

To introduce students to the religious foundations of modern Western civilization by exposing them
both to the foundational Biblical and Mythological sources of Western thought.

二、先修科目二、先修科目 (Pre
Course) Bible and Mythology, part 1

三、教材內三、教材內
容容 (Outline)

Continuing with the adventures of the Israelites, we follow them into the land of Canaan. The cultural
conflicts that ensue introduce us to various groups of people and their mythological belief systems.
After Israel’s exile, we explore new developments in Mediterranean belief systems that create the
context for the advent of Jesus and the Christian faith. We end with consideration of select European
pagan mythologies and examples of their adaptation to an increasingly Christian social environment.

四、教學方四、教學方
式式 (Teaching
Method)

Lecture

五、參考書五、參考書
目目 (Reference)

The Bible (New American Standard Version).

Bulfinch’s Mythology (A Modern Abridgment) by Edmund Fuller, Dell Publishing, New York, 1959.

Online resources to be posted at http://www.totheends.com/mythology.html

六、教學進六、教學進
度度 (Syllabi) 1900/1/1

Joshua and the Conquest of Canaan Judges and Canaanite
Mythology Philistines and Mycenaean Greece (Discovery of Troy)
Greek Influence on Western Civilization Foundational Greek
Myths David, Solomon, and the Kings of Israel Assyrian,
Babylonian, and Persian Mythology Hellenistic Greece and
Roman Religious Developments New Testament: Jesus in his
Jewish and Roman/Hellenistic context Celtic Mythology
Germanic/English Mythology European Mythology of the Middle
Ages

C:query.asp
http://webap.asia.edu.tw/courseinfo/
http://www.asia.edu.tw


七、評量方七、評量方
式式 (Evaluation) Quizzes, Midterm, Final Exam, Attendance

八、講義位八、講義位
址址 (http://) http://www.totheends.com/mythology.html

九、教育目標九、教育目標
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